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Sēde sasaukta 2023.gada 17.maijā plkst. 13:00 
Sēde sākta 2023.gada 17.maijā plkst. 13:05 
Sēde slēgta plkst. 14:44 
 
Sēdē piedalās 4 komitejas locekļi: 
klātienē 
Jānis Veits, Raivis Kalējs, Jānis Pelnēns, Andris Jankovskis 
 
Sēdē piedalās: 
Pašvaldības darbinieki 
klātienē 
Gunta Gulbe, Una Ržepicka, Andra Vārna, Gints Ločmelis 
attālināti 
Sanita Urtāne, Evita Kalēja, Inga Ratniece, Uģis Cepurītis, Andrejs Radzevičs 
 
Sēdē nepiedalās 1 komitejas loceklis: Gatis Kalniņš 
 
 
Sēdi vada Jānis Veits 
Sēdi protokolē Daiga Tilgale 
 
Sēdes veids: atklāta 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā 
 
 
Sēdes darba kārtība: 
 

1. Diskusija nobrauktuvju izveidošana un publiskās piekļuves iespējas piekrastes 
teritorijās Dienvidkurzemes novadā 

 
 

1.§ 
Diskusija nobrauktuvju izveidošana un publiskās piekļuves iespējas piekrastes 

teritorijās Dienvidkurzemes novadā 



[no 00:00:05 līdz 01:42:15] 

Ziņo Jānis Veits: 

       Diskusija par nobrauktuvju izveidošanu un 
publiskās piekļuves iespējām piekrastes teritorijā ir 
svarīga, jo piekrastē ir vietas, kur piekļuve ir 
ierobežota vai neiespējama. Saistībā ar 
nobrauktuvju sakārtošanu Sanitai Urtānei kādreiz 
bija uzdevums apzināt privātos īpašumus un 
noskaidrot iespējas par līgumu slēgšanu ar 
privātīpašniekiem, lai varētu noiet gājēji, nobraukt 
velosipēdisti un speciālie transporta līdzekļi. Bija 
sarunas ar Latvijas valsts mežiem, bet sadarbība 
apsīka. 
 Jautā Attīstības un uzņēmējdarbības daļas 
pārstāvjiem cik nobrauktuvju izveide iekļauta 
attīstības plānā un ko no tā būtu iespējams realizēt 
un vai tam ir paredzēti līdzekļi. 

     

Skaidro Una Ržepicka:    

Esošas nobrauktuves ir Rucavā pie bākas, Bernātos un 
Ziemupē.. Šogad plānots būvēt nobrauktuvi 
Jūrmalciemā. Plānota nākotnē ir arī Nīcas ciemā 
nobrauktuve un bija arī diskusija par pašvaldības 
īpašuma paturēšanu pašvaldības funkciju īstenošanai. 

Rīcību un investīciju plānā Vides sadaļā ir ieraksts- 
turpināt izbūvēt un labiekārtot nobrauktuves 
operatīvajam transportam piekrastē visā 
Dienvidkurzemes novada teritorijā. Plānots ir izveidot 7 
nobrauktuves operatīvajam transportam. 

Jautā Jānis Veits: Kas pateiks kuras tās būs? 

Atbild Una Ržepicka: 
Jāveic izpētes darbs- sadarbībā ar pagastu 
pārvaldniekiem, apsekojot uz vietas klātienē, 
paskatoties, kur ir jau iemītas taciņas. 

Runā Jānis Veits: 
Tas ir iekļauts teritorijas plānojumā, bet privātie 
īpašumi? 
 

Skaidro Una Ržepicka: 
Teritorijas plānojumā, vietas, kas skar privātās zonas, 
var ierosināt labiekārtot paši īpašnieki 

Runā Gunta Gulbe: 

Aizsargjoslu likuma 36.panta 5.daļa nosaka, ka 
pašvaldību teritorijas plānojumā ir jāparedz kājāmgājēju 
piekļuve pludmalei. Vietējā pašvaldība organizē gājēju 
celiņu ierīkošanu, ņemot vērā esošo apbūvi un īpašumu 
robežas. Celiņiem jābūt ne tālāk kā 1 km citam no cita.  
Ir MK noteikumi, kas nosaka, kāda ir saistība ar 
īpašniekiem. Mums pašiem ir jāzina, vai celiņš ir jau 



dabā esošs, vai viss pašiem jāierīko. Viss ir jāapseko, 
pirms runājam ar īpašnieku, jāzina, cik liela teritorija 
nepieciešama, cik ilgā laikā ierīkojama un kāda būs 
zaudējumu atlīdzība, tad var slēgt ar īpašnieku 
Vienošanos. 

                 Runā Jānis Veits: 
Ja ir runa par Papi un Nidu, īpašnieki paši jau zina uz 
kuriem attiecas nobrauktuvju ierīkošana. Būtu tikai 
jāsaprot, kā šo procesu uzsākt. 

Diskusija 
 [00:16:29-00:20:15] 

Piedalās G.Gulbe, R.Kalējs, S.Urtāne,U.Ržepicka 

                                           
Runā Raivis Kalējs:                

Skaidro par iepriekšējo pieredzi par stāvlaukuma izveidi 
pie Baltās kāpas un Pūsēnu kalna. Vispirms apzinājām 
piekļuves pie jūras, rakstījām vēstuli Vides pārvaldei, 
norādot konkrētos kadastra numurus, jautājām kas 
nepieciešams lai iekārtotu publiskās stāvvietas. 
Rakstījām LVM un lai izvērtētu piemērotāko sadarbības 
formu ieceres realizēšanai tikām uzaicināti apskatīt 
dabā, skaidrojām arī savu redzējumu par stāvlaukuma 
tehnoloģiskajiem risinājumiem. 
 

Runā Gunta Gulbe: 

Nepieciešams visas būtiskās informācijas apkopot -
kadastri, zemju īpašnieki, viņu viedoklis par iespējamām 
taku un nobrauktuvju vietām. Vai ir dabā iestaigāta taka, 
vai ir jau izbūvēts, vai jābūvē jauna. 
 

Runā Evita Kalēja: 

Jaunajā teritorijas plānojumā būs pētījums par piekrasti. 
Visas piekļuves un nobrauktuves ir jāpārskata, jo daba 
ievieš savas korekcijas. Tur , kur saplānots, reizēm vairs 
nevar piekļūt. Jāņem vērā, ka mums ir daudz 
aizsargājamo teritoriju un jāseko līdz, ko regulē MK 
noteikumi un Dabas aizsardzības plāni.  
Skaidro, ka pie Bernātiem uz Liepājas pusi neviens 
operatīvais transporta līdzeklis tikt nevar, jo tur ir mājas 
un visa pludmale aizkrauta ar paneļiem, bet tas būtu ļoti 
svarīgi. 
 

Runā Jānis Veits: Kur šo nobrauktuvi varētu ielikt? 

  

Evita Kalēja skaidro: 
Starp Grīnvaltiem un Pērkoni. Īpašnieks ir piekritis, ka 
izbūvēs pats par saviem līdzekļiem 

Runā Andrejs Radzevičs: 

Iesaka īstenot kādus projektus balstoties uz Rucavas 
novada Teritorijas plānojumā iezīmētajām vietām, tiekas 
ar zemes īpašnieku un apskatās, kādas ir izmantošanas 
iespējas. Ņemot vērā, ka tā ir Baltijas krasta kāpu 
aizsargjosla, domāju, ka transporta stāvvietu 
izbūvēšanas iespējas ir minimālas. Svarīgi, lai ir pieeja ar 
kājām. Cik tālu jāiet līdz jūrai nekur nav noteikts. 



Automašīnu novietošanu ir vieglāk organizēt uz jau 
esošajiem stāvlaukumiem. Kājām piekļuves vairāk ir 
domātas 2.un 3.līnijas zemju īpašniekiem, kuri tur dzīvo 
patstāvīgi. Kamēr jaunais Teritorijas plānojums nav 
apstiprināts, aicinu vadīties pēc esošā teritorijas 
plānojuma un izstrādāt kādus mazākus projektus, kas 
prasītu arī mazāk finanšu līdzekļus. 
Būtu nepieciešamas apkopot informāciju par īpašumiem 
un servitūtiem, piesaistot nekustamo īpašumu 
speciālistus, pieaicināt pārvaldes vadītāju un apskatīt 
dabā iespējamās piekļuves vietas. 

Jānis Veits izsaka priekšlikumu: 

 Uzdot izpilddirekcijai organizēt plānoto piekļuves vietu jūras piekrastē 
apsekošanu, pieaicinot Būvvaldes vadītāju, teritorijas plānotājus, nekustamo 
īpašumu speciālistus un attiecīgo pagastu pārvalžu vadītājus un sniegt informāciju 
komitejai līdz 31.augustam 

Par priekšlikumu balso: 
"par"  -  

 
4 (Andris Jankovskis, Raivis Kalējs, Jānis Pelnēns, 
Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

                                  Nolemj:  atbalstīt priekšlikumu 

 
 
 
Komitejas priekšsēdētājs Jānis Veits 
 
Komitejas sekretāre Daiga Tilgale 
 


